
číslo 3 /2021

Vážení čtenáři,

věřím, že jste si užili krásně letní prázdniny a už se těšíte, co nového bude v naší obci.

V sobotu 18. září se konala malá slavnost na fotbalovém hřišti, kde se všem příchozím 
představili všechny věkové kategorie fotbalistů od nejmenších tříletých dětiček až po 
ostřílené fotbalové matadory. Bylo to vydařené odpoledne, jak vidíte z fotografií, více se 
dozvíte v rubrice Fotbalisti.
Děti z naší základní  a mateřské školy se už moc těšily na své kamarády a začátek roku si 
opravdu užily, viz fotky a článek uvnitř časopisu. Přeji Vám všem vydařený podzim, ať se 
vám vyhýbají bacily a podzimní nachlazení, o Covidu raději nemluvě. 

Krásné počtení přeje 
Zuzana Čermáková, šéfredaktorka a knihovnice.

Ani holky se nebojí jít do soubojů...

Vyhráli jsme.

Mladá přípravka versus stará přípravka.

Křest nové závlahy.
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Holky z La Manche

Třída MŠ Včeličky v Toulcově dvoře

Holky z La Manche

Třída MŠ Berušky uklízí odpadky
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Zprávy z obce
USNESENÍ
zastupitelstva obce Sibřina z veřejného 
zasedání zastupitelstva konaného dne 17. 6. 
2021 v budově OÚ v Sibřině od 18:30 hod. 
do 18:55 hod.

Text zápisu byl redakčně upraven a zkrácen. 
Zveřejňujeme pouze přijatá usnesení  
a projednané informace. Tam, kde je to 
potřeba, zveřejňujeme i průběh jednání. 
Plný text zápisu je k dispozici na místním 
úřadu.

Zastupitelstvo obce schvaluje dar (fi-
nanční částku) od obce Květnice ve výši 
150 000 Kč. Dar je určen jako příspěvek 
na neuznatelné náklady dárce na stavbu 
chodníku podél Silnice III/01211 – ulice 
Ke Květnici

Podání informace o instalování výdejního 
boxu ALZA BOX na místě Říčanská 11, 
Sibřina, před domem Šálkův dům.

Zastupitelstvo obce schvaluje Zvláštní 
ujednání ke smlouvě pro umístění Z-BOXU 
a spolupráci při jeho provozování mezi 
obcí Sibřina a Zásilkovna s.r.o.
Zastupitelstvo obce schvaluje Servisní 
smlouvu na poskytování servisních služeb 
na zařízení VOX pro obec Sibřina mezi 
obcí Sibřina a VoiceSys s.r.o.
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene a dohodu o umístění stavby  
č.  IZ-12-60021029/1 Sibřina, Ke Hřišti 
– přeložka NN. Č.p. 72 mezi obcí Sib-
řina a ČEZ Distribuce v zastoupení fy. 
REMONT Šerák a spol. s.r.o Sedlčany.
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č. 2/2021.
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu 
obce Luďka Havla k podpisu smlouvy 
na pořízení dopravního automobilu.
Podání informace o pořízení aplikace od 
společnosti ALIS k převodu z programu 
na fakturaci vodného a stočného do KEO4, 
který používáme v účetnictví.

Podání informace o provedené objednávce 
na zpracování Provozních monitorovacích 
zpráv včetně monitorovacího nástroje, Zpráv 
udržitelnosti včetně souvisejícího poradenství 
po dobu monitorovacího období projektů 
OPŽP – vodovod a kanalizace Sibřina, 
Stupice. Objednávka provedena mezi obcí 
Sibřina se společností VRV s Mgr. Adélou 
Brodeckou, Praha 5.
Cena za zpracování provozních monitoro-
vacích zpráv činí 14 000 Kč/rok bez DPH  
a zpráv o udržitelnosti 8 000 Kč/rok bez DPH.
Zastupitelstvo obce schvaluje Rámcovou 
partnerskou smlouvu č. 4/2021 mezi obcí 
Sibřina a MAS v zastoupení Regionem 
Pošembeří.
Zastupitelstvo obce schvaluje Veřej-
noprávní smlouvu č. VS/00350/2021/OŠK 
o poskytnutí dotace na úhradu výdajů 
za žáka ve 4. základní škole Nerudova 
Říčany, příspěvková organizace mezi 
městem Říčany a obcí Sibřina ve výši 
4 386 Kč za rok 2020.

V Sibřině dne 21. 6. 2021

USNESENÍ
zastupitelstva obce Sibřina z veřejného 
zasedání zastupitelstva konaného dne 21. 7. 
 2021 v budově OÚ v Sibřině od 18:30 hod. 
do 18:42 hod.

Text zápisu byl redakčně upraven a zkrácen. 
Zveřejňujeme pouze přijatá usnesení  
a projednané informace. Tam, kde je to 
potřeba, zveřejňujeme i průběh jednání. 
Plný text zápisu je k dispozici na místním 

úřadu.
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu 
o dílo mezi obcí Sibřina a společností 
T4Building na „Stavební úpravy  
a změny užívání části stavby základní 
a mateřské školy v Sibřině, Říčanská 
100“.

Jedná se o úpravu herny mateřské školy 
v 2.NP, kde budou změněny na učebny 
základní školy; dále stavební úpravy toalet 

ve 2.NP a v podkroví.
Podání informace o rozpočtovém opat-
ření č. 3 v pravomoci starosty.

Došlo k úpravě ve výši 49 165 Kč jak 
na straně příjmů (zde došlo k navýšení 
příjmů), tak výdajů – (u výdajů šlo pře-
devším o dorovnání položek).

V Sibřině dne 23. 7. 2021

USNESENÍ
zastupitelstva obce Sibřina z veřejného 
zasedání zastupitelstva konaného dne  
6. 9. 2021 v budově OÚ v Sibřině od 18:30 
hod. do 18:42 hod.

Text zápisu byl redakčně upraven a zkrácen. 
Zveřejňujeme pouze přijatá usnesení  
a projednané informace. Tam, kde je to 
potřeba, zveřejňujeme i průběh jednání. 
Plný text zápisu je k dispozici na místním 
úřadu.

Zastupitelstvo obce schvaluje kupní 
smlouvu uzavřenou mezi obcí Sibřina, 
Říčanská 15, 250 84 Sibřina a Jiřím 
Janovským a Květou Janovskou, Hřiby 
57, 281 06 Vitice na odkup části pozemku  

č. par. 371/2 o výměře 48 m2 patřící obci 
Sibřina, za celkovou částku 30 370 Kč.
Kupní smlouva je uzavíraná s ohledem 
na veřejný zájem odstranění nesrovna-
lostí, zjištěných při revizi stavu záznamů 
v katastru nemovitostí. 
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu 
o řízení projektu v době udržitelnosti 
mezi obcí Sibřina, Říčanská 15, Sibřina 
a LKA s.r.o. Jičínská 226/17, 130 00 
Praha 3 – Žižkov.
Zastupitelstvo obce schvaluje žádost 
manželů Šmolíkových, Na rovinách 
602/44, 142 00 Praha 4, výjimku z plat-
ného územního plánu obce Sibřina na 
minimální dovolený sklon sedlových 
střech a povolení střech plochých u 
zamýšlené stavby na pozemku číslo 

684/37 k.ú. Stupice.
Zastupitelstvo obce schvaluje žádost 
manželů Mrhových, v zastoupení paní 
Ing. Mazáčovou, výjimku z podmínky 
územního plánu, který se týká sklonu 
střechy na pozemku p.č. 686/18 v k.ú. 
Stupice.
Zastupitelstvo obce schvaluje směrnici 
pro nakládání s osobními údaji pro 
obec Sibřina.
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí 
dotace ze Středočeského Fondu kul-
tury a obnovy památek ve výši 70 000 
Kč a schvaluje zapojení této částky 
do rozpočtu obce a zároveň schvaluje  
a pověřuje starostu obce Bc. Luďka Havla 
k podpis příslušné grantové smlouvy.
Tato částka se použije na rekonstrukci 
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místní knihovny.
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí 
dotace ze Středočeského Fondu podpory 
dobrovolných hasičů a složek IZS ve výši 
300 000 Kč a schvaluje zapojení této část-
ky do rozpočtu obce a zároveň schvaluje  
a pověřuje starostu obce Bc. Luďka Havla 
k podpisu příslušné grantové smlouvy.
Zastupitelstvo obce schvaluje revokaci 
návrhu usnesení č. 43/2020 z veřejného 
zasedání dne 10. 6. 2020.
Určeným zástupcem zahájení prací na zpra-
cování návrhu územního plánu může být 
pouze jeden zástupce OÚ Sibřina. Je nutné 
zrušit usnesení č. 43/2020 z VZ dne 10. 6. 
2020, kde byl schválen i pan starosta Havel.
Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení 
Územního plánu obce Sibřina s prvky 
regulačního plánu.
Zastupitelstvo obce schvaluje žádost  

titulu na stavbu, se rozsah díla ponižuje. 
Tato změna má vliv na cenu díla a z tohoto 
důvodu se č. IV odst. 4.1 ruší a nahrazuje 
odstavcem novým.

Diskuze
Paní Čermáková – osvětlení na přechodu  
Ke Kolodějům, zadržování vody v silnici 
před domem paní Čermákové; rozbité sil-
niční zrcadlo; špatná kvalita obecní vody.
Pan Mazura, nový ředitel SK Viktoria Sib-
řina – byl se představit a podal informace o 
budoucím dění fotbalového klubu; pozvání 
na setkání dne 18. 9. 2021 od 16:00 na hřišti 
SK Viktoria.
Paní Neckářová – oprava chodníku v uli-
ci Říčanská; termín, kdy budou dodány 
sloupky k chodníku v ulici Říčanská, které 
byly poraženy v rámci dopravní nehody; 
upozornění na proschlou lípu v aleji na 

o spolufinancování vybudování části 
stezky „Na Skalce“, která zajistí vý-
znamné propojení pro pěší a cyklisty MČ 
Praha-Koloděje a obce Sibřina, týkající 
se pozemku par.č. 755/5, k.ú. Koloděje 
ve vlastnictví obce Sibřina v délce 20 m 
a v částce 24 200 Kč včetně DPH.

Podání informace o rozpočtovém opatření 
č. 4/2021 v pravomoci starosty obce.
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č.5/2021.

Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek 
č. 1 k Smlouvě o dílo ze dne 22. 7. 2021 
mezi obcí Sibřina, Říčanská 15, 250 84 
Sibřina aT4Building s.r.o, Třídvorská 
1386, 280 02 Kolín.
Z důvodů finančních limitů rozpočtu obce 
v návaznosti na nepřidělení dotačního 

Vážení spoluobčané, jak jsem jíž psal 
v předchozích vydáních Nového Zebrinu  
o problematice likvidace komunálních od-
padů, nastává nyní okamžik změny, který 
bohužel nebude pro všechny příjemný.
Nový zákon o odpadech nařizuje obcím 
starat se o veškerý komunální odpad, jeho 
systém třídění, odvoz a likvidaci. Jako ob-
vykle stanovil přísná kritéria a požadavky, 
ale realizaci a financování „hodil“ na obce 
(jejich občany) bez jakékoliv pomoci. Před 
naší obcí teď jsou v této oblasti nastaveny 
tyto problémy:
1. Splnit literu zákona a odpadové hospodář-

ství řešit vyhláškou-poplatkem (dodnes 
byly používány smlouvy občanů s obcí).

2. Splnit objem vytříděného odpadu, aby-
chom nedostali vysokou penalizaci za 
nízké vytřídění. 

3. Vyřešit neuspokojivý stav u sběrných 
míst tříděného odpadu (malá kapacita, 
nepořádek, zneužívání našeho systému 
obyvateli jiných obcí a právnickými 
osobami).

4. Udržet nákladovou položku za odvoz 
odpadu na rozumné úrovni, zvláště pro 
ty, co poctivě třídí odpad.  

Obec dle zákona, musí zajistit sběr, od-
voz a likvidaci směsného komunálního 
odpadu (černá popelnice), biologického 
odpadu (hnědá popelnice), plastu, papírů, 
skla, kovů, nápojových kartónů, jedlých 

Druhá možnost je placení za objem vypro-
dukovaného odpadu. Tj., každý zaplatí za 
odpad, který si sám vyprodukuje.  Poplatek 
činí 1kč za litr netříděného odpadu. Tento 
systém je mnohem účelnější a spravedlivější. 
Občané zaplatí pouze za odpad, který vypro-
dukují. Takže při důsledném třídění může 
výrazně ušetřit (platí se pouze za netříděný) 
a pokud třídit nechce, stále zaplatí jen za to, 
co vyhodí. Tento systém se také nejvíce blíží 
současnému zaběhnutému systému placení 
popelnic, protože objem vyprodukovaného 
odpadu se platí dle velikosti popelnice  
a četnosti svozu (poskytnutý objem).
Logicky byl zvolen druhý způsob placení 
za vyprodukovaný objem. Systém je spra-
vedlivější, podporuje třídění odpadu, neu-
možňuje „černé duše“, které platí za odpad 
jinde, ale produkují ho v naší obci. Navíc je 
možno tímto způsobem řešit i druhý a třetí 
problém našeho odpadového hospodářství 
(malá kapacita nádob na tříděný odpad  
a nepořádek u sběrných míst).
 Místa sběru tříděného odpadu (u konečné 
zastávky autobusu 303, U hrušky, náves 
ve Stupicích) provází spousta negativních 
jevů. V prvé řadě malá kapacita nádob 
způsobená omezeným prostorem místa 
(nemožnost navyšovat počet kontejnerů), 
zneužívání kontejnerů občany jiných obcí, 
podnikateli a firmami, které si tím snižují 
náklady na úkor obce (a tím i vás, občanů 
obce). Stává se velmi často, že druhý den 

olejů a tuků, textilu, nebezpečného odpadu  
a velkoobjemového odpadu. Všechny tyto 
odpady řeší pouze pro fyzické osoby žijící 
na území obce. Právnické osoby (podni-
katelé, OSVČ, firmy) jsou povinny řešit 
si odpady ve své působnosti. Do odpadů 
v působnosti obce také nespadá stavební 
odpad, jehož likvidaci si každý stavebník, 
jedno jestli právnická nebo fyzická osoba, 
řeší sám ve vlastní režii. 
Zákon stanovuje pouze dvě možnosti, jak 
vybírat poplatek za odvoz netříděného ko-
munálního odpadu. První možnost vybírat 
poplatek takzvaně „za hlavu“ tj., že každý 
občan (včetně dětí) s trvalým pobytem 
na území obce bude zatížen stejným po-
platkem (1200kč) Tento systém výběru 
poplatku je vhodný zejména pro města, 
kde jsou společné nádoby na odpad. Pro 
naši obec je nevýhodný z několika důvodů. 
Poměrně velký počet obyvatel obce nemá 
trvalé bydliště v obci. Tudíž by zatěžovali 
obec odpadem, aniž by přispívali za jeho 
likvidaci. Tento systém žádným způso-
bem nezvýhodňuje občany, kteří poctivě 
provádějí třídění odpadu. V souhrnu by 
došlo k nízkému třídění, následné pokutě 
za netřídění a rapidnímu zvýšení nákladů 
na odpadový systém, v jehož důsledku by 
mohl zkolabovat systém dalších služeb obce 
(údržba, školství, doprava apod.). Navíc 
zatížení početnějších rodin by bylo výrazné 
bez ohledu na skutečnou produkci odpadu. 

Odpadové hospodářství obce 2022
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po svozu jsou kontejnery plné a zjevně 
odpadem (byť tříděným) pocházejícím od 
různých zásilkových firem, nebo podnikatelů 
řešících tímto způsobem svůj provoz. Zde 
je nutno zopakovat, že každá právnická 
osoba (OSVČ, podnikatel, firma akciová 
společnost atd.), musí svůj tříděný i netří-
děný odpad řešit sama na své náklady. Také 
se běžně stává odhazování jiného odpadu 
do kontejnerů, než na které jsou určeny 
a tím ke snižování kvality vytříděného 
odpadu. Popřípadě i odhazování jiného 
odpadu (velkoobjemového i nebezpečného) 
poblíž těchto sběrných míst. Toto vpravdě 
zavrženíhodné, byť stále prováděné jednání 
některých nezodpovědných jedinců parazi-
tujících na nás všech, způsobuje negativní 
jevy (nepořádek, zápach, hlodavci, ohrožení 
zdraví), které mají vliv nejen na nejbližší 
obyvatele bydlící v blízkosti těchto míst, 
ale i na život v obci jako takové. Málokomu 
se líbí pohled na přetékající kontejnery, 
odpad v okolí, nehledě na náklady, které 
obec musí vynaložit na úklid, dotřídění, 
případné pokuty. Tyto peníze i čas pak 
samozřejmě chybí v jiných službách obce. 
Rozhodnutí obce k vyřešení této situace 
vedlo k výběru systému svozu odpadů 
takzvaným „door to door“ systémem (od 
dveří). K placené popelnici na netříděný 
odpad (černé), dostane poplatník zdarma 
popelnice na tříděný odpad. A to popelnici 
na bioodpad (hnědou), na plast (žlutou)  
a papír (modrou). Tímto bude každý občan 
zodpovědný za svůj tříděný i netříděný 
odpad. Značně se mu zjednoduší základ-
ní třídění, jelikož bude mít dostatečnou 
svou kapacitu na tento odpad „u ruky“ 
s minimálními nároky na manipulaci (od-
padá shromažďování do všelijakých pytlů  
a odnos na sběrné místo). Ze zkušeností 
jiných obcí je patrné výrazné zvýšení jak 
objemu, tak kvality vytříděného odpadu. 
To má přímý vliv na náklady svozového 
systému a zbytečnému prodražování ceny 
v budoucnu. Stávající sběrná místa budou 
zrušena a bude vybudováno jediné za účelem 
sběru ostatního tříděného odpadu (tuky, 

sklo, kovy, nápojové kartóny). Toto sběrné 
místo bude pod kontrolou zaměstnance 
obce a otevřeno jen v určených otvíracích 
hodinách. Zde bude možno odložit i tříděný 
odpad (plasty a papír), které by se obča-
nům nevešly do jejich popelnic na tříděný 
odpad, nebo by občané tyto popelnice na 
tříděný odpad odmítli. Zde je nutné jasně 
sdělit, že odmítnutí převzetí popelnic na 
tříděný odpad je samozřejmě možné, ale 
nemá vliv na cenu „černé“ popelnice na 
netříděný odpad. 
Velkoobjemový a nebezpečný odpad bude 
řešen jako dosud 2x ročně přistavením 
kontejnerů. Také zůstane možnost odevzdá-
vat nebezpečný odpad na sběrném dvoře 
v Úvalech adresa Škvorecká 33, Hostín. 
250 82.  http://centrum-odpadu.cz. 
Na konec, samozřejmě to, kolik nás bude 
černá popelnice stát v příštím roce. Rych-
lejší si to již spočítali, neboť cena za odpad 
je daná 1kč/litr. Celkový objem se počítá 
z poskytnuté kapacity popelnice a četnosti 
svozu. Tedy nejčastější případ v naší obci 
– 120 l popelnice vyvážená 1x za 14 dní 
bude stát 3120 Kč (120 l x počet svozů-42 x  
1 Kč). Pokud to srovnáme s náklady z roku 
2021 (1500 Kč), jde o výrazné zvýšení. 
Pokud k původní ceně připočítáme cenu 
za svoz bioodpadu (dnes zajišťují Pražské 
služby každému smluvně za cca 2000 Kč), 
dostaneme se na cenu 3500 Kč. Takže 
budoucí systém bude pro většinu občanů 
o cca 200-300 Kč levnější. Ostatní svoz se 
bohužel prodraží, protože zákon neumožňuje 
zvýhodnit větší objemy netříděného odpadu 
tak, jak to bylo možné dosud. Výpočet ceny 
ostatních svozů si jednoduše spočítáte výše 
uvedeným vzorečkem, tj. objem popelnice 
x četnost svozů (při ceně 1 Kč za litr). Stát 
touto cenovou politikou jasně nastavil 
znevýhodnění pro ty, co produkují více 
netříděného odpadu, než stát (ministerstvo) 
považuje za „vhodné“. 
Proto bylo vybráno řešení „door to door“, 
aby se občanům, kteří chtějí třídit a udržet 
náklady na rozumné výši, umožnilo co 
nejjednodušší a nejefektivnější třídění. 

Hrubé propočty nákladovosti nového sběrné-
ho systému jsou takové, že na tento systém 
bude obec doplácet z rozpočtu částkou 
kolem půl milionu korun. Což je obdobné 
nákladům vynakládaným dnes. Propočet 
samozřejmě vychází z údajů dostupných 
dnes. Tj., z dnešních nákladů: počtu jed-
notlivých svozů a objemů prováděných 
dnes, nákladů na svoz velkoobjemového  
a nebezpečného odpadu, nákladů na sběrný 
dvůr apod. a zisků: poplatků za odpad, pří-
jem za vytříděný odpad. Skutečné náklady 
obce budou přesně vyčísleny samozřejmě 
až na konci roku 2022, podle toho, jak si 
občané zvolí kapacitu černé popelnice a jak 
se změní příjmy za vytříděný odpad. Plán 
obce je udržet dotační hodnotu z rozpočtu 
na uvedeném půl milionu korun. Pokud se 
ukáže, že díky lepšímu třídění se příjem 
za vytříděný odpad zvýší (v což věříme), 
může dojít k fixaci ceny za litr netříděného 
odpadu, doufejme, na co nejdelší čas.   
Rozběhnout nový systém nebude jednodu-
ché, změna systému a tím i návyků je vždy 
provázená určitou nespokojeností. Systém 
nemůže být výhodný pro všechny. Jak jsem 
psal výše, nejčastější případ svozu bude  
i o něco levnější. Ti, co netřídí, pocítí změnu 
nejcitelněji. Jsou zde další „nepříjemnosti“ 
– najít prostor pro tři popelnice, zvyknout si 
na otvírací hodiny sběrného místa apod. To 
jsou vše spíše pocitové problémy. Skutečné 
problémy jsou spíše u jednotlivců, pro které 
by mohl nový systém přinést opravdový 
problém – samostatně žijící senioři nad  
70 let. Tito lidé produkují obvykle vel-
mi málo odpadu, manipulace s velkými 
popelnicemi je pro ně obtížná a cenová 
hladina svozu jim může způsobit nemalé 
problémy. Zde obec navrhuje možnost malé 
popelnice (80 l), bez popelnic na tříděný 
odpad. V podstatě jim zůstane systém 
totožný, jaký mají v současnosti. Přesto  
i u této malé popelnice dojde k výraznému 
nárustu ceny, který navrhujeme částečně 
snížit finanční podporou od obce.   

Zprávy z obce

Naše město si zaslouží dobrý systém parkování
Vážení spoluobčané, milí motoristé!
Naše město se dlouhodobě potýká se zápla-
vou automobilů, a to nejen říčanských, ale 
především ze spádových obcí. ORP Říčany 
aktuálně čítá 52 obcí se zhruba 70 000 

obyvateli a téměř 103 000 registrovaných 
vozů. Přeplněnost parkovacích ploch v centru 
města či u nádraží je dlouhodobě kritická a 
přelévá se do okolních rezidenčních ulic, 
které k tomu nejsou určeny. Nedovolené 

parkování na zeleni, v křižovatkách, před 
vjezdy k domům či bránění v průjezdu jsou 
nejen denním chlebem místních obyvatel, 
ale i předmětem konání městské policie. 
Provedený dopravní průzkum ukázal, že 
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takto nevhodně v centru Říčan parkují 
stovky vozů denně. Netřeba dodávat, že 
neregulované, živelné parkování má přímý 
vliv jak na bezpečnost provozu, tak na 
využití i estetiku veřejného prostoru. Čas 
vypršel, je nutné tuto situaci smysluplně 
řešit. Naším cílem je lepší parkování pro 
domácí i návštěvníky.
Po několika letech analýz a příprav jsme 
se rozhodli uvést do provozu moderní 
systém, který bude v Říčanech parkování 
komplexně regulovat. Od června začne 
vznikat v ulicích a na parkovacích plochách 
dopravní značení vymezující oblasti placené 
parkovací zóny. Od července si pak bude 
možné koupit parkovací oprávnění (roční 
karty) a 1. srpna 2021 vstoupí parkovací 
systém v platnost. Prvních několik týdnů 
počítáme s testovacím provozem, po 
prázdninách se rozjede naostro.
Nepůjde o žádné modré zóny určené pouze 
rezidentům. Značení bude bílé a parkování 

bude regulováno pouze ve všední dny od  
8 do 18 hodin. Výjimkou s odlišným reži-
mem bude i nadále Masarykovo náměstí. 
Zde bude i nadále zpoplatněno také sobotní 
dopoledne.
Účelem zavedení parkovací zóny není 
tahání peněz z kapes obyvatel. Snažili 
jsme se nastavit takovou výši poplatků, 
která bude stále přijatelná pro všechny 
kategorie parkujících, přesto však bude 
plnit požadovanou regulační funkci. Na 
výhodnější ceny karet – jako v ostatních 
městech – dosáhnou primárně residenti 
bydlící v dané lokalitě. I pro návštěvníky 
však nabídneme rozumné předplatné. Ne-
zapomínáme ani na podnikatele, majitele 
nemovitostí, či slevy pro místní seniory, 
osoby ZTP nebo ekologicky šetrnější vozy.
Dobře si uvědomujeme pozici Říčan  
v celém regionu – jsme místem, kde velká 
část jeho obyvatel pracuje, vyřizuje úřední 
záležitosti, tráví volný čas, využívá služby, 

ale také parkuje. Je však neúnosné, aby se 
to i dále dělo na úkor místních. Říčany 
zkrátka přestanou být velkým parkovištěm 
zdarma. Chceme zavést vstřícný, logický 
a funkční systém, který bude komplexně 
řešit dopravní situaci ve městě. Chceme, 
stejně jako vy, parkovat v Říčanech v klidu 
a bez nervů.

DAVID MICHALIČKA,
starosta města Říčany

Více dozvíte na webu: parkovani.ricany.cz 
a na infolince: +420 722 983 983

Ceny parkování v ulicích Říčan: 
10 Kč / hod
Ceny parkování na Masarykově náměstí: 
prvních 30 minut 10 Kč, 
prvních 60 minut 30 Kč, 
maximálně 3 hodiny.

(poznámka redakce)

Hradec Králové, 6. září 2021 – Obyva-
telé ČR si třídění odpadů oblíbili. Od 
této aktivity je neodradil ani příchod 
pandemie koronaviru a s tím spojené 
komplikace. V průměru tak každý 
obyvatel ČR vytřídil v roce 2020 téměř  
67 kilogramů skla, papíru, plastů, kovů  
a nápojových kartonů. Kde konkrétně ale 
třídili lidé nejlépe? Na to hledá každoročně 
odpověď celostátní soutěž obcí v třídění 
odpadů „O Křišťálovou popelnici“.   
Ty nejlepší ocenili zástupci Autorizo-
vané obalové společnosti EKO-KOM, 
a.s., která je vyhlašovatelem soutěže, na 
slavnostním večeru v Hradci Králové 
v rámci probíhající konference Odpady 
a obce 2021. 

Stejně jako v minulých letech byla i tentokrát 
soutěž určena všem obcím ČR zapojeným 
v systému EKO-KOM a soutěžilo se ve 
třech velikostních kategoriích. Do užšího 
výběru 17. ročníku soutěže O křišťálovou 
popelnici postoupilo 66 nejlepších měst 
a obcí – pět zástupců z každého kraje  
a hlavní město Praha. Tři nejlepší z každé 
kategorie bývají oceněni na slavnostním 
ceremoniálu v Hradci Králové. Výjimkou 
byl loňský ročník, kdy poprvé propukla 

pandemie COVID-19.  Za nejlépe třídí-
cími obcemi se proto loni rozjeli zástupci 
EKO-KOMu a ocenění jim předali osobně 
v jejich „domácí“  atmosféře městských 
úřadů. Tentokrát už se téměř vše vrátilo 
do zajetých kolejí a jména nejlepších byla 
odtajněna na slavnostním večerním cere-
moniálu v Hradci Králové!

Obec Tvrdkov ovládla kategorii obcí do 
500 obyvatel. V kategorii obcí od 501 do 
5 000 obyvatel zvítězil Majetín a na první 
příčku v kategorii nad 5 000 obyvatel 
vystoupalo město Choceň. Zástupci ví-
tězných obcí převzali křišťálové hranoly 
s modelem popelničky.  Do východočes-
ké Chocně, města rozkládajícího se na 
obou březích řeky Tiché Orlice, zamířilo  
i ocenění pro absolutního vítěze – velká 
Křišťálová popelnice. A jméno vítězného 
města tak doplní seznam vítězů, vyrytý na 
této slavné putovní trofeji.  

Co je hodnoceno?
Každý kraj měl 5 želízek v ohni. Do ce-
lostátního užšího výběru totiž postoupili 
automaticky vítězové z krajských soutěží, 
další 2 zástupce z každého kraje nominovali 
příslušní regionální manažeři EKO-KOMu. 

Putovní Křišťálová popelnice se stěhuje 
z jihočeského Vimperka do Chocně!
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Pozvánka na Rozsvěcení Vánočního stromu

Zprávy z obce
V užším výběru pak o těch nejlepších roz-
hodovala celá řada kritérií a přihlíželo se 
také na celkové podmínky pro nakládání 
s odpady v obci. Hodnocení probíhalo 
na základě údajů poskytovaných obcemi 
systému EKO-KOM v rámci jejich pravi-
delného výkaznictví. Hodnotilo se množství 
vytříděného odpadu na osobu a rok pro 
každou sbíranou komoditu. Hodnotil se také 
poměr tříděného odpadu a produkci komu-
nálního odpadu, hustota sběrné sítě (včetně 
pytlového sběru a individuálních nádob). 
Body navíc získaly obce s nízkou produkcí 
směsného komunálního odpadu, a také obce, 
které sbírají všechny povinné komodity.  

Výsledky soutěže 
O křišťálovou popelnici 2020

Absolutní vítěz: Choceň

kategorie Obce do 500 obyvatel:
1. Tvrdkov
2. Třebsko
3. Onšov

kategorie Obce 501 –5 000 obyvatel:
1. Majetín
2. Černá Hora
3. Cejle

kategorie Obce nad 5 001 obyvatel:
1. Choceň
2. Doksy
3. Uherské Hradiště

Kontakt pro média:
Lucie Müllerová, tisková mluvčí, EKO-KOM, a.s., lucie.mullerova@ekokom.cz, 
tel.: 602 186 205 
Josef Mojžíš, oddělení komunikace, EKO-KOM, a.s., josef.mojzis@ekokom.cz, 
tel.: 724 344 188, www.ekokom.cz, www.jaktridit.cz

Obecní úřad vás zve na tradiční 
rozsvěcení vánočního stromu, které 
se koná ve spolupráci s Mateřskou 
školkou, dobrovolnými hasiči  
a obecní knihovnou.

V SOBOTU 27. 11. 2021
Obecní úřad a dvůr obecního úřadu 
Začátek: 15 hodin
Konec: cca v 18 hodin

Program: 
Bude jako obvykle probíhat na 
dvoře obecního úřadu a v prostorách 
obecního úřadu a knihovny.

Budeme si vyrábět vánoční svícínky, 
vánoční ozdoby a přáníčka, po-
slechneme si koledy a vánoční 
písně v podání dětí z naší MŠ 
a ZŠ. V knihovně budeme 
číst dětem pohádky a vy-
právět o vánočních zvycích. 
Občerstvení zajistí naši ha-
siči ve spolupráci s obecním 
úřadem a nakonec rozsvítíme 
slavnostně vánoční strom. Sle-
dujte obecní nástěnku a webové 
stránky obce, kde se dozvíte více  
o programu. Samozřejmě, že budeme 
dodržovat veškerá zdravotní nařízení 

v sou-
vislosti 

s aktuální 
situací covi-

dové epidemie.
Přijďte s celou rodinou užít si ad-
ventní atmosféru a naladit se na 
vánoční období.

Přijímáme objednávky na adventní věnce a vánoční svícny
První adventní neděle letos vychází na  
28. 11. 2021, nezapomeňte si tedy včas 
zajistit tradiční adventní věnec, který 
vám zpříjemní sváteční chvíle a čekání 
na Ježíška.

Adventní věnce lze objednávat od 550 Kč a to nejpozději do 14. 11. 2021. 
Objednávat můžete také vánoční svícny a to jak na sváteční stůl, cenově od 250 Kč, 
tak vánoční výzdobu na hroby. 
Svícny objednávejte nejpozději do 1. 12. 2021.

Své objednávky a dotazy pište na adresu: zahradniksikula@seznam.cz. 

POZOR SOUTĚŽ!
I v letošním roce uděláme radost někomu z vás, stačí správně odpo-
vědět na soutěžní otázku, kterou v listopadu zveřejníme na našem 
Facebooku a na Instagramu. Pokud se na vás usměje štěstí, získáváte 
od nás adventní věnec v hodnotě 800 Kč. Výherce adventního věnce 
zveřejníme 22. 11. 2021 opět na zmiňovaných sociálních sítích.

Držíme palce !!! Váš Zahradník Šikula
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SOSÁKOVSKÝ KALENDÁŘ PRO ŠKOLNÍ ROK 2021/22 
ZMĚNA TERMÍNŮ A AKTIVIT VYHRAZENA 

Kalendář aktivit ještě může doznat změn dle aktuální kovidové situace a kapacit spolku. 
Děkujeme za pochopení. 

TERMÍN AKTIVITA 
PÁTEK 
1.10. 

POLŠTÁŘOVÝ FILMOVÝ KLUB ANEB NECHTE SE PŘEKVAPIT 
Zodpovědně hledáme co si společně pustíme:- ) 

Inspirací nám bude filmová legenda Ingmar Bergman 
SOBOTA 
16. 10.  

TURNAJ V PÉTANQUE VE STUPICÍCH 
 OD 10 HODIN, 9:30H PREZENCE TÝMŮ 

Vstupné vlastní buřty 
28.10. Státní svátek 
PÁTEK  
5. 11. 

POLŠTÁŘOVÝ FILMOVÝ KLUB 

ČTVRTEK 
4.11. 

11.11. 
25.11.  

OTEVŘENÉ KERAMICKÉ DÍLNY  
VÝROBA DROBNÝCH PŘEDMĚTŮ A DÁRKŮ POD STROMEČEK 

PŘÍCHOD OD 17H DO 19H 
(místo keramického víkendu) 

SOBOTA + NEDĚLE 
13. a 14. 11 

KORÁLKOVÁ DÍLNA 
 

SOBOTA+ NEDĚLE 
20. a 21. 11 

 

VÝROBA A ZDOBENÍ ADVENTNÍCH VĚNCŮ 

NEDĚLE 
28.11. 

PRVNÍ ADVENTNÍ NEDĚLE A POŠTA JEŽÍŠKOVI  
 SE SETMĚMÍM ROZSVÍCENÍ ADEVENTMÍ SPIRÁLY A MUZICÍROVÁNÍ  

NA DVOREČKU  
PROSINEC 

Termín připravujeme 
POLŠTÁŘOVÝ FILMOVÝ KLUB 

RODINNÉ VÁNOČNÍ PROMÍTÁNÍ 
 ČTVRTEK 

 6.1. 
PUTOVÁNÍ SE TŘEMI KRÁLI 

 
ÚNOR 

Termín připravujeme 
POLŠTÁŘOVÝ FILMOVÝ KLUB 

 
12.-18.2. 

Nebo 
18.-25.2. 

PŘÍPRAVNÝ TÝDEN MASOPUSTU 
 O VÍKENDU STAVBA ŠÁPITÓ 

SOBOTA 
19./26.2 

MASOPUST 
14.3.18.3. SOSÁKOVSKÉ JARNÍ PRÁZDNINY 

(DLE PRAHY 6-10) 
BŘEZEN POLŠTÁŘOVÝ FILMOVÝ KLUB 
NEDĚLĚ 

3.4. 
SMRTNÁ NEDĚLĚ 

A VYNÁŠENÍ MOŘENY S VELIKONOČNÍ DÍLNOU 
SOBOTA  

30.4.  
PÁLENÍ OHNŮ A STRACHŮ  
SOSÁKOVY ČARODĚJNICE 

KVĚTEN/ČERVEN 
Termín připravujeme 

OSLAVA KULTURY A TVOŘIVOSTI (PÁ + SO + NE) 
FILM, ZAHRADNÍ SLAVNOST, DIVADLO, MUZIKA, TVOŘENÍ 

ČTVRTEK 
30.6. 

POHÁDKA AZMRZLINA UKONČENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 

ČERVENEC/SRPEN PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY 
SRPEN 

Termín připravujeme 
POLŠTÁŘOVÝ FILMOVÝ KLUB A ROZLOUČENÍ S LÉTEM 

 
P.S.: PŘEJME SI, ABY NÁM KOVID SETKÁNÍ A TVOŘENÍ NEPŘEKAZIL. VAŠI SOSáci 
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Mateřská a základní škola

Dovolím si vypůjčit text z písničky. Čas letí 
jako bláznivý, já nechytím ho, ani vy. Tak 
zbývá nám jen vzpomínání. Letní prázdni-
ny jsou pryč a začal nám nový školní rok 
2021/2022. Věřím, že jste prožili krásné letní 
prázdniny a načerpali jste mnoho energie 
na podzimní a zimní čas. Ani my jsme  
o prázdninách nezaháleli. Naše základní  
a mateřská škola v Sibřině prošla v průběhu 
července a srpna mnoha stavebními úprava-
mi. V současné chvíli patří celé horní patro 
budovy základní škole, nachází se zde třída 
1. A, 2. A a družina. Třídy mateřské školy 
Berušky, Žabičky, Včeličky se nacházejí 
v dolním patře. Také došlo k rozšíření počtu 
toalet a stavebními úpravami prochází také 
suterén. Jsme velmi rádi, že se většinu prací 
podařilo během prázdnin dokončit a mohli 
jsme ve středu 1. 9. přivítat děti ze školky 
a žáky z 1. A a 2. A.

Zahájení nového školního roku se neslo 
v duchu bezpečnostních opatření a testování, 
u těch nejmenších dětiček z MŠ se objevilo  
i několik slziček. Ústa prvňáčků sice zakrý-
valy roušky, ale důležité je, že ve třídách 
ZŠ byla znát hrdost rodičů, radost paní 
učitelek a rozzářené oči dětí. Paní učitelky 
ze základní a mateřské školy si pro děti  
a žáky připravily krásně nazdobené třídy  
a mnoho pěkných her a seznamovacích 
aktivit. Nástup do první třídy základní školy 
znamená velký krok a velkou změnu v životě 
dítěte a jeho rodiny. Obecně je nástup do 
školy brán jako přelomový okamžik. Ze světa 
her a zábavy dítě přechází do světa „práce“ 
a „povinností“. Jedná se o jakousi přeměnu 
dítěte bez starostí na dítě s povinnostmi. 
Všem prvňáčkům držíme palce, ať se jim 
ve škole daří a ať je škola baví.

Tradiční součástí nového školního roku 
jsou třídní schůzky. Část třídních schůzek 
proběhla 1.9. a část 6.9. Rodičům velice 
děkujeme za osobní účast a za dodržování 
hygienických opatření. Každé osobní se-
tkání s Vámi nás velmi těší. Mohli jsme se 
s Vámi osobně seznámit, informovat Vás 
o pravidlech fungování ZŠ a MŠ a také  
o připravovaných kroužcích. V letošním 
roce se děti mohou těšit na kroužek 
Angličtiny, Hokus pokus (malý vě-
dec), Keramiku, Kuchtíka, Sportovky, 
Taneční kroužek, Tvořílku a Zábavnou 
matematiku.

V současnosti v mateřské 
škole probíhá adaptační 
období. Uvědomujeme si, 
že malé děti se při nástupu 
do školky musí poměrně 
rychle vyrovnat s řadou 
nových situací. Období 
adaptace je obtížné pro 
všechny děti. Vyrovnávají 
se s odloučením od rodičů, 
s denním režimem v MŠ, 
učí se fungovat v kolek-
tivu vrstevníků, setkáva-
jí se s novou autoritou 
v podobě paní učitelky 
a ocitají se v neznámém 
prostředí. Maximálně se 
snažíme tuto nelehkou 
situaci dětem i rodičům 
ulehčit. Proto jsme také 
na zahájení školního roku 
pozvali postavičku Culin-
ku, která přinesla dětem 
do školky plno písniček 
a tancohrátek. 
 
Naše škola se zapojuje do 
mnoha projektů. Důvodem 
není pouze zkvalitňování 
výchovně vzdělávacího procesu, ale také 
vytvoření příjemného prostředí ve škole, 
využití příjemně stráveného času s dětmi  
a také dbáme na zdravý životní styl dětí. Ak-
tuálně jsme zapojeni do projektů: Celé Česko 
čte dětem, Ovoce do škol, Mléko do škol,  
Se Sokolem do života – Svět nekončí za vrátky, 
cvičíme se zvířátky, Malá technická univerzita, 
Zdravá 5 a Operační program Výzkum, vývoj  
a vzdělávání MŠMT – Šablony III. V rámci 
tohoto programu budeme absolvovat mnoho 
zajímavých projektů přímo v MŠ a ZŠ ve 
výuce, ale také výlety mimo naši školku. 

Jako každoročně, i letos se snažíme pro 
děti organizovat mnoho hezkých akcí, 
projektů, divadélek a výletů. V září jsme již 
stihli (třída Včeliček a Žabiček)  navštívit 
středisko ekologické výchovy Toulcův 
dvůr v Hostivaři. Včeličky se účastnily 
ekologického výukového programu Jako 
včelky v úle a třída Žabiček absolvovala 
výukový program Hebká ouška, měkké 
tlapky. Opět se nám potvrdilo, že jsou 
tyto akce velmi dobře organizované, paní 
lektorky jsou úžasné a dětem se zde velmi 

líbí. Žáci ze základní školy si v září užili 
výlet do ZOO v Liberci a na Ještěd. Základní 
i mateřská škola si také dopřála návštěvu 
pana muzikanta a zároveň pana učitele, 
který dovezl auto plné afrických bubnů. 
Děti při hře rozvíjely sluch a rytmus, také 
si užily hrátky a hry s bubny.

Protože rozvíjíme děti po všech stránkách  
a ve všech oblastech, účastníme se také akcí, 
které někomu pomáhají. Zapojili jsme se 
do projektu Hýbejte se s Teribearem aneb 
prima pohyb s medvědem a v rámci pro-
jektu Ukliďme svět si dětičky uklidily okolí 
své školy. Pokud nám to epidemiologická 
situace dovolí, připravíme i v podzimním 
a zimním čase mnoho podobných zajíma-
vých aktivit pro naše děti z MŠ a žáky ZŠ 
a také akce, kdy se setkávají rodiče s dětmi 
a s učitelkami. Všechny plánované akce 
naleznete na našich webových stránkách 
www.skolasibrina.cz Sledujte nás.

Přejeme vám krásné babí léto!
Hana Fraňková 

a kolektiv ZŠ a MŠ Sibřina

Hola, hola, škola v Sibřině Vás volá!
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Zpíváme s paní ředitelkou.

Mateřská a základní škola

Fotbalisti

DĚKUJEME!!! Tak znělo hlavní motto 
fotbalového svátku, který jsme pořádali 
v sobotu 18.září na našem hřišti. Cílem 
akce bylo oficiálně zprovoznit automatickou 
závlahu hlavního hřiště a poděkovat všem, 
kteří nám finančně přispěli na realizaci 
tohoto projektu. Součástí odpoledne byla 
také oslava fotbalu v podobě představení 
všech našich fotbalových týmů a prezentace 
jejich dovedností. Program zahájily naše 
nejmenší naděje – děti z fotbalové školičky, 
které pod vedením našich trenérek předvedly 
před zaplněnou tribunou oku lahodící 
sportovní sestavu. Program následně 
pokračoval modelovými zápasy našich 
týmů dle věkových kategorií. Postupně se 
tak návštěvníkům v akci předvedli kluci  

Fotbalové poděkování a oslava fotbalu
a holky z ministar, mladší a starší přípravky 
a také mladších a starších žáků. Závěrem 
sportovní části vyběhl na trávník také tým 
mužů, který změřil síly s týmem starších 

žáků. A k překvapení všech přítomných 
z vítězství se radovaly naše fotbalové 
naděje. A pak to přišlo. Za účasti starostů 
a zastupitelů obcí Sibřina a Květnice jsme 

...jen ten kulatý nesmysl dohonit!

MŠ Berušky – akce Teribear.

Miniškolička v akci.

Fotbalové nadšení.



Nový Zebrin 3/2021 12Strana

Fotbalisti
slavnostně uvedli do provozu automatickou závlahu. 
Vodní tříšť přilákala na trávník spoustu dětí, které 
se pod padajícími kapkami dosyta vyřádily. 
Současně jsme také slavnostně otevřeli zcela 
novou garáž pro parkování naší techniky potřebné 
k údržbě areálu.
Po skončení oficiální části program pokračoval 
společnou zábavou. Pro návštěvníky jsme připravili 
bohaté občerstvení a k poslechu a tanci hudební 
produkci. Závěrem nám dovolte ještě jednou 
poděkovat všem, kteří náš klub podpořili a podporují, 
a také těm, kteří nám pomohli zorganizovat skvělé 
fotbalové odpoledne.

Peter Pikna

Tak konečně jsme to rozjeli opět naplno! 
Po květnovém otevření fotbalového areálu  
a zahájení fotbalových tréninků jsme přivítali 
léto plné fotbalových příprav na novou se-
zónu, které odstartoval v našem sportovním 
areálu brankářský kemp Radka Sňozíka. 
Ten se uskutečnil v druhém červencovém 
týdnu a bývalý prvoligový gólman si vzal 
do parády mladé brankářské naděje. 

Od 8. do 14. srpna příprava pokračovala 
společným soustředěním mladší a starší 
přípravky s kategorií mladších žáků. V le-
tošním roce jsme ji absolvovali v novém 
prostředí rekreačně-sportovního střediska 
v Zbraslavicích. Soustředění se zúčastnilo 
35 dětí, které pod dohledem našich trenérů 
denně dvojfázově trénovaly s cílem dohnat 
zameškané v důsledku „covidového vý-
padku“. Součástí tréninkových jednotek 
byla také fyzická příprava pod dohledem 
kondičního trenéra. Navíc možnosti areálu 
a jeho okolí umožnily zapojit do sportovní 
přípravy i jiné pohybové aktivity jako např. 

mi v podobě parádních výkonů, výsledků  
a fotbalových zážitků. Závěrem si dovolu-
jeme poděkovat všem našim trenérům za 
jejich čas a nasazení, které věnovali letní 
přípravě našich mladých fotbalistů.

Trávník si také zaslouží profesionálního 
kadeřníka…
Pravděpodobně většina fotbalových fan-
dů si v průběhu léta všimla, že po našem 
hřišti se prohání něco mezi kombajnem  
a skútrem. Jedná se o vřetenovou sekačku, 
která poskytne našemu trávníku ten nejlepší 
sestřih a nahradí tak méně kvalitní sekání 
traktůrkem. Tento typ sekačky je využíván 
všemi ligovými kluby pro úpravu hřišť.  
A protože naším cílem je zkvalitňování 
podmínek našim fotbalistům, rozhodli jsme 
se si tuto sekačku do klubu pořídit také.

Odvrácená strana areálu
Nový výkonný výbor SK Viktoria Sibři-
na po svém zvolení převzal do své péče 
nejenom sportovní činnost klubu, ale také 

jízdu na kole, nohejbal, stolní tenis nebo 
plavání v přilehlém rybníce. Naše mladé 
fotbalové naděje si soustředění náležitě 
užily a pochvalovaly si nejenom kvalitní 
fotbalovou přípravu ze strany našich trenérů, 
ale také možnosti různorodých nefotbalo-
vých aktivit, které jim trenéři připravili. A 
dle přísloví „kuj železo, dokud je žhavé“, 
hned v následujícím týdnu pokračovala 
fotbalová příprava našich nadějí fotbalovým 
kempem na našem hřišti. Kempu se zúčastnilo  
40 dětí, které navázaly na předchozí týden 
a zdokonalovaly své fotbalové dovednosti.    

Starší žáci absolvovali soustředění již 
tradičně na fotbalovém hřišti v Kardašově 
Řečici. Bohatě nabitý program byl doplněn 
dvěma přátelskými utkáními, a to s domá-
cím týmem a týmem Veselí nad Lužnicí.  
Trénovalo se dvoufázově a podvečer byl 
vyplněn vyjížďkou na horských kolech. 

Věříme, že letní fotbalová příprava přinese 
„fotbalové ovoce“ napříč všemi kategorie-

Léto ve znamení fotbalových příprav

Slavnostní otevření nové garáže.

Radost po zápase. Příprava na zápas – mladší žáci.
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správu nad areálem. Po jeho prohlídce, zejména pak 
veřejnosti nepřístupné části nedokončené přístavby, 
jsme byli jeho stavem nemile zaskočeni. Na základě 
zjištěného je zřejmé, že se jedná o kritický stav, 
který je potřebné začít řešit s profesní odborností. 
Naší snahou bude také přispět k řešení této situace. 
Bohužel není ve finančních možnostech našeho 
sportovního klubu zajistit sanaci, či demolici této 
stavby. Plánujeme proto oslovit obec, jako vlastníka 
objektu, abychom začali hledat řešení, jak naložit 
s tímto kostlivcem ve skříni. Věříme, že společným 
konstruktivním přístupem se nám to podaří a v bu-
doucnu bude možné prostor stávajících ruin využít 
k jiným účelům.

Peter Pikna

Starší žáci nastupují

Hasiči
Činnost jednotky (JSDH)

Od požáru v obci Sluštice koncem května 
naše jednotka prožila, co se týče výjezdů, 
celkem aktivní léto. Začali jsme dne  
20. 6. výjezdem k požáru travního/
polního porostu menšího rozsahu  
u silnice ze Sibřiny směrem ke „kruháči“ 
u sibřinského „satelitu“. 

V podvečer dne 25. 6. jsme, ve spolu-
práci s HZS Říčany, provedli odčerpání 
přívalové vody z pozemků a ulic v obci 
Sluštice u silnice směr Křenice. Další 
výjezd, v podobě čerpání vody ze zato-
peného sklepa rodinného domu, proběhl 
v dopoledních hodinách dne 9. 7. v obci 
Sluštice. Náročnou noc si jednotka prožila 
ze 13. na 14. 7. Díky nepříznivému počasí 
v našem zásahovém okrsku padal jeden 
strom za druhým. 

V podvečer dne 14. 7. jsme vyjížděli 
na čerpání vody ze zatopené stezky pro 
chodce a cyklisty v obci Stupice. Při cestě 
zpět na zbrojnici jsme ještě byli vysláni 
k odklizení popadaných stromů v „uličce 
lásky“. Dne 17. 7. na nás čekal výjezd 
k dalšímu spadlému stromu na silnici 
mezi MČ Praha-Královice a Sibřinou. 
Poslední červencový den jsme zasaho-
vali u požáru garáže rodinného domku 
v Sibřině. V srpnu jsme pak vyjížděli  
2x – dne 8.8. v nočních hodinách k požáru 
polního porostu u silnice mezi Sibřinou  
a „kruháčem“ a 15.8. pak na čerpání vody 
ze sklepa rodinného domku v obci Křenice.

Čerpání vody ze zatopené stezky pro chodce a cyklisty ve Stupicích.

Odčerpání přívalové vody ve Slušticích.
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Knihovna
Novinky v knihovně

Za zmínku stojí účast čtyř členů jednotky 
na odstraňování škod po ničivém tornádu 
na jižní Moravě. Chlapi tam makali ve 
dnech 29. 6. až 2. 7. a s sebou kromě 
vybavení dovezli i věci z humanitární 
sbírky, kterou vyhlásil SDH Sibřina.

I nadále pracujeme na naší „Bestii“ – 
v současné době je již zařazena do IZS 
a my dolaďujeme nezbytné drobnosti, 
aby prošla STK a mohla být zařazena 
do „výjezdu“. 

Činnost sboru (SDH)

Asi nejvýznamnější akcí sboru bylo 
vyhlášení humanitární sbírky na pomoc 
obcím, které zasáhlo ničivé tornádo. 

Sbírka proběhla ve dnech 25. 6 až 28. 6 
a vybrána byla spousta materiálu. Tímto 
chceme všem, kteří se této sbírky zúčast-
nili, poděkovat za darované věci. 

Dalšími akcemi sboru byly návštěvy na 
dětských fotbalových kempech. Dne 22. 7. 
to byl kemp FK Újezd nad lesy. Následně 
jsme pak 19.8 zavítali na kemp FK Viktoria 
Sibřina, kde si, kromě prohlídky techniky 
a vybavení, mladí fotbalisté vyzkoušeli  
i krátkou překážkovou dráhu.

Kroužek mladých hasičů

Členové Kroužku mladého hasiče v červnu 
lehce potrénovali a 20. 6. se zúčastnili závodu 
Ligy TFA Junior-Pražská a Středočeská 

liga, který se konal v Praze-Satalicích.  
Na této akci naše mládež především zís-
kávala zkušenosti. Výjimkou byl skvělý 
výkon Martina O., který v kategorii 
„dorostenci“ nadělil druhému v pořadí 
celých 27 vteřin!! Získané zkušenosti 
pak byly přetaveny v medailová umístění 
na závodech dne 29. 8. v Praze-Písnici, 
kde dívky vybojovaly 3. místo v kate-
gorii „mladší-starší dívky“ (9-11 let)  
a 1. a 2. místo v kategorii „starší dívky“ 
(12-15 let). 

Všem závodníkům děkujeme za reprezen-
taci a medailistům gratulujeme. Doufáme, 
že s dalšími zkušenostmi a tréninkem 
se naše mládež bude ve výsledkových 
tabulkách posunovat stále výše.

Milí čtenáři, doufám, že jste si krásně 
odpočinuli během prázdnin, já se přiznám, 
že mi léto uteklo velmi rychle a už jsem 
se těšila zase do knihovny na Vás a na 
nové knížky. 

Z Kutnohorské knihovny nám přivezli 
nový výměnný soubor knížek, jsou tam 
vaše oblíbené detektivky od Jo Nesba či 
jiných osvědčených autorů. Také romantické 
dámské duše si přijdou na své, máme 
samozřejmě také krásné knížky pro naše 
nejmenší, ale i napínavé a humorné knihy 
pro teenagery. Kdo má rád knihy od Haruki 
Murakamiho, máme tu hned dvě! Knihovna 
Kutná Hora nám zapůjčila i audioknihy, 
které si můžete půjčit domů.

Jedná se o tyto AUDIOKNIHY: 
• Bez duše – detektivka českého autora 

Martina Stručovského, čte Martin Preis 
a Kryštof Hádek.

• Projekt manželka – obsahuje komediální 
příběh, jehož autorem je Graeme  
C. Simsion. Čte Jan Zadražil. Láska není 
žádná věda, ale co když o ní stojí muž  
s aspergerem?

• Eleanor se má vážně skvěle – opravdu 
originální dílo od Gail Honeymanové. 

Vtipné, dojemné a nepředvídatelné.  
Čte Petra Špalková.

• Letuška z Economy – rok jedné letušky 
ze Sokolova, která procestovala půlku 
světa v Economy Class. Napsala Petra 
Jirglová, čte Kristýna Leichtová.

• Podbrdské ženy – příběh o nelehkých 
lidských osudech v podhůří Brd na pozadí 
událostí minulého století. Autorkou je 
Jana Poncarová a čtou Terzera Dočkalová, 
Zuzana Kajnarová, Anita Krausová, 
Veronika Lazorčáková a Marek Němec.

• Devátý hrob – severská detektivka, dva 
vrazi kráčí v ulicích sevřených mrazem. 
Autor Stefan Ahnhem, čte skvělý Pavel 
Soukup.

• Praskliny – společenský román s nádechem 
sci-fi. Napsala Klára Vlasáková, čte Tereza 
Dočkalová.

• Kdo o tom ví – thriller z pera Lesley 
Kara, čte Jana Stryková a Lucie Juřičková.

• Mlčící pacientka – ticho ještě nikdy nebylo 
hlasitější, psychothriller se poslouchá se 
zatajeným dechem. Napsal Alex Michaelides, 
čte Petr Stach a Lucie Štěpánková.

• Němý křik – tato detektivka od britské 
autorky Angely Marsanové vévodila déle 
než měsíc žebříčku britského Amazonu. 
Čte se jedním dechem, vám ji přečte 
Jitka Ježková.

Během léta jsme pro vás zakoupily i nové 
knihy do našeho knižního fondu, snad se 
vám budou líbit. A co dalšího chystáme? 
6. listopadu vás rádi uvidíme na taneční 
zábavě „U Pofika“, doufám, že se budete 
opět dobře bavit s kapelou Galaxis 
a jejím charismatickým frontmanem 
Mirkem Němcem.

Těšíme se na Vás každou středu od 16:30 
do 18:30 nebo dle dohody na e-mail: 
knihovna@sibrina.cz.

Vaše knihovnice 
Zuzka a Zita

NOVÉ KNIHY 
V NAŠEM FONDU:

Jiří Svoboda: 
Utajené dějiny podnebí
Otepluje se naše zeměkoule, nebo se naopak 
ochlazuje? O prosperitě či pádu malých 
i velkých říší rozhodovalo počasí. Mezi 
jeho oběti patří i nepřemožitelné Římské 
impérium. Počasí rozhodovalo o vítězství  
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v bitvách, bylo na počátku nových ideologií, 
stálo u zrodu mnohých vynálezů...

Padraic Jeremiah Kenney: 
Karneval revoluce
Rok 1989, kdy se zhroutil komunismus, 
bývá často označován jako annus mirabilis, 
„rok zázraků“. Americký historik Padraic 
Kenney však tvrdí, že zázraky se dějí velmi 
zřídka, a že se davy tehdejších demonstrantů 
na ulicích nevynořily zničehonic. Podle něj 
byly vyvrcholením „karnevalu“, veřejných 
vystoupení nových hnutí, která probíhala 
v předcházejících třech a půl letech:  
od demonstrací po Černobylu v Polsku na 
jaře 1986 do sametové revoluce v Praze. Za 
ta léta změnily vztah mezi státem, opozicí  
a společností nové problémy.
 
Aleš Palán: 
Rady pánu Bohu, jak vylepšit svět
Čtyřicet zlepšováků, jak zdokonalit svět, 
které autor nenavrhuje politikům, ekonomům 
ani různým aktivistům, ale rovnou pánu 
Bohu, jsou vtipnou sondou do našich strachů, 
komplexů, slabostí, chyb, zbytečných starostí 
a malicherností, kterými si otravujeme 
životy. Stačilo by přitom tak málo, aby na 
světě bylo líp. Někdy stačí i jedna nečekaná 
událost, abychom si uvědomili, co je  
v životě důležité, na co vsadit a co přináší 
opravdovou radost.
 
DAREM JSME DOSTALI KNÍŽKY 
Haliny Pawlowské:
Proč jsem se neoběsila, Díky za každé 
nové ráno, Ať zešílí láskou, Ó, jak 
ti závidím, Jak být šťastný, dvanáct 
nemorálních rad a Dá-li pán bůh zdraví 
i hříchy budou.

A jako bonbónek ještě novou knížku Aleny 
Mornštajnové: Listopád
Zeptali jste se někdy sami sebe, jaký by asi 
byl váš život, kdyby to v listopadu 1989 
dopadlo všechno úplně jinak?
Jaké by asi byly naše osudy, kdyby 
komunismus neskončil a my bychom 
zůstali za železnou oponou oddělující nás 
od světa i jeden od druhého?
Jedna z nejúspěšnějších českých spisovatelek 
Alena Mornštajnová opět překvapuje; její 
nový román je dramatickým příběhem 
obyčejné rodiny, kterou velké dějiny během 
jedné listopadové noci rozdělí a postaví proti 
sobě. Sledujeme příběh Marie Hajné, která 
je kvůli účasti na demonstracích zatčena  
a odsouzena ke dvaceti letům vězení. Ví, že 
už nejspíš nikdy neuvidí vyrůstat své děti, 
a při životě ji udržují jen dopisy. A taky 
naděje, že se nakonec přece jen shledají...
Vedle toho se odvíjí příběh dívenky 
Magdaleny, která je odebrána rodičům 
a umístěna do „ozdravovny“, ve které se 
vychovávají nové komunistické kádry. 
Jejich osudy se jednoho dne protnou, ale 
zcela jinak, než si obě představovaly a přály.

Co ještě je nového 
v knihovně?

Milí čtenáři, chystáme pro Vás nové webové 
stránky a brzy byste nás měli najít i v nových 
prostorách. O všem Vás budeme informovat.

V rámci reorganizace knihovny jsme 
aktualizovali i náš knihovní řád. Od nového 
roku zavádíme nový ceník našich služeb.

Nový knihovní řád naleznete v knihovně 
a na webu obce. 

Zde zveřejňujeme nový ceník služeb, 
který je platný od 1. 1. 2022 (ruší ceník 
ze dne 17. 11. 2013) a je přílohou nového 
knihovního řádu.

CENÍK:
Registrační poplatky: 
Dospělí: 100 Kč, Děti: 50 Kč, 
Důchodci: 50 Kč

Sankční poplatky 
za nedodržení výpůjční lhůty:
1. upomínka: 
15 Kč za každou knihovní jednotku 
2. upomínka: 
25 Kč za každou knihovní jednotku 
3. upomínka: 
35 Kč za každou knihovní jednotku
předžalobní výzva: 50 Kč/ks
podání žaloby 200 Kč

Lhůty:
Pro veškeré knihovní jednotky, není-li při 
uzavření smlouvy dojednáno výslovně jinak
a) 1. upomínka po uplynutí výpůjční doby
b) 2. upomínka 14 dní po uplynutí 
     výpůjční doby
c) 3. upomínka 28 dní po uplynutí 
     výpůjční doby

Sankční poplatky za poškození 
knihovního fondu:
Ztráta knihy: do pořizovací ceny 300 Kč 
činí poplatek 300 Kč, při vyšší ceně hradí 
čtenář plnou pořizovací cenu knihy
Poškození knihy: podle rozsahu poškození

Ztráta časopisu: 
plná cena exempláře
Poškození časopisu: 
plná cena exempláře
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Zahradník Šikula

Každý zahradník mi dá jistě za pravdu, 
že kvalitní, zahradní půda je důležitým 
prvkem ovlivňujícím výši naší úrody. Ne 
každý ale má to štěstí, že na své zahradě 
kvalitní půdu má, někdo má písčitou, jiný 
jílovitou, další chudou na živiny. Naštěstí ale 
dnes již víme, jak na to a umíme vlastnosti 
půdy zlepšovat.

Jak by tedy měla vypadat ta správná zahradní 
zemina? Měla by být jemně drobtovitá, 
propustná pro vodu a zároveň mít schopnost 
zadržovat živiny i vodu. Ale jak poznáte, 
jakou máte na zahradě půdu? Je to snadné 
a zahradníci k tomuto určení používají tzv. 
rychlý test, který nevyžaduje žádné odborné 
znalosti. Zkrátka, naberete do ruky trochu 
zeminy, promnete ji mezi prsty a pokud z ní 
vytvarujete váleček, máte půdu jílovitou, 
pokud se vám váleček nedaří vytvořit, máte 
spíše půdy písčité. 

O schopnost zadržovat v půdě důležité 
látky se starají především jemné půdní 
částice, obzvláště jílové minerály a také 
humus, což jsou vlastně zbytky odumře-
lých rostlin a půdních organismů. Pokud 
jich je málo, jako tomu bývá například 
u písčitých půd, dešťová voda se rychle 
vsákne a vezme s sebou i přítomné živiny. 
Existují ale speciální přípravky obsahující 
především zmiňované jílové minerály, 
uvést si můžeme např. tzv. Bentonit, což 
je jílovitá hornina, která právě vodu a ži-
viny dokáže zadržovat. Písčitou půdu lze 
také vylepšit pravidelným zapracováním 
kompostu.

Máte-li na zahradě jílovité půdy, určitě se 
setkáváte se zamokřením zahrady, neboť 
dešťová voda se nemůže vsáknout a hromadí 
se. I zde ale existuje řešení, půdu prokypřete 
a vylehčete ji např. přídavkem perlitu, písku 
nebo kompostu. Kompost je totiž lékem pro 
každou půdu a nikdy s ním nic nezkazíte. 
Zakládáte-li zahradu, je vhodné obstarat si 
v nějaké kompostárně dostatek kompostu  
a ten postupně zapracovat do půdy povrcho-
vou frézou. S každoročním doplňováním 
kompostu počítejte minimálně v zeleninové 
zahradě, protože humus se časem rozloží  
a je třeba jej doplnit.

Podobné účinky, jako kompost, má zelené 
hnojení, což ostatně znáte třeba z okolních 

polí, kde po sklizni hlavní plodiny vysejí 
plodinu jinou, většinou z čeledi bobovitých, 
a tu potom zaryjí. Máte-li příliš utužené 
půdy, lze je prokypřit výsevem vhodných 
rostlin, které hluboko koření a prokáží vám 
tak medvědí službu. Takovými rostlinami 
je například slunečnice nebo brambory, 
které navíc ještě sklidíte, takže z nich máte 
dvojí účinek. Speciální skupinku rostlin, 
které vám pomůže v péči o půdu, jsou 
rostliny z čeledi bobovité, kam patří např. 
vlčí bob (oblíbená trvalka lupina), vikve, 
jetel. Tyto rostliny totiž mají na kořenech 
tzv. hlízkovité bakterie, které dokáží poutat 
vzdušný dusík a o tento životně důležitý 
prvek pro rostliny vám pak obohatí půdu. 
Zelené hnojení je vhodné například na 
právě sklizených záhonech, které by jinak 
ležely ladem. Dle druhu se pak na podzim 
či na jaře zapracují do půdy. Pro vylehčení 
nadměrně utužených, hlinitých půd je vhod-
ný již zmiňovaný perlit. Perlit je vyroben 
z vulkanické horniny a má prokypřující  
a provzdušňující schopnost. Právě proto je 
častou složkou výsevních substrátů.

Před zimou se často řeší, zda je či není nutné 
rytí záhonů. Pokud máte na zahradě těžké, 
hlinité půdy, tak rytí rozhodně udělejte. Zim-
ní mrazy totiž hroudy roztrhají a tím půdu 
nakypří. Lehčí půdy pak stačí zkypřit pouze 
povrchově nebo stačí zrýt záhony až na jaře.

Pojem pH půdy znají asi všichni a většina 
také ví, že kyselé pH půdy prospívá všem 
vřesovištním rostlinám, jako jsou pěnišníky, 
vřesy či borůvky. Ale pokud zrovna nejste 
milovníci těchto rostlin, a naopak potřebu-

jete z kyselé půdy udělat půdu neutrální či 
zásaditou, kterou preferují ostatní rostliny, 
musíte aplikovat vápník. Zásaditou půdu 
ocení hlavně trávník (neporoste zde mech) 
i zeleninové záhony. Množství vápníku ale 
zvažte až po provedeném půdním rozboru, 
neboť příliš vysoké množství vápníku v půdě 
způsobuje úbytek humusu, a to nechceme, 
že? Abyste zjistili, zda máte půdu kyselou 
nebo vápenitou, vyzkoušejte jednoduchý test 
na určení pH půdy např. od firmy Neudorff, 
který stojí kolem 140 Kč. Pokud ale chcete 
určit přesné složení vaší půdy, můžete si 
nechat provést laboratorní test, který vás 
vyjde na zhruba 700 Kč. 

Přeji vám příjemný podzim a spoustu krás-
ných chvil na vašich zahradách.

Ing. Jiřina Neckářová, Ph.D.
www.zahradniksikula.cz

Zahradník Šikula 
Zahradnické 

a aranžérské služby
 

Návrhy, realizace a údržby zahrad
• 

Kompletní péče o trávníky
•

 Zahrady Feng-šuej
• 

Instalace automatických, 
závlahových systémů

 
www.zahradniksikula.cz

Tel: 728 007 691

Zlepšujeme půdu na zahradě
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Náš La Manche

Jsou důkazem toho, že všechno zlé je pro 
něco dobré. Že i když vám zavřou kvůli 
covidu bazény a musíte chodit trénovat 
do ledového rybníku, o pár měsíců 
později dokážete přeplavat La Manche. 
Studentky z říčanského oddílu PLAF to 
zvládly v sobotu 21. srpna 2021 v čase  
9 hodin a 39 minut. 

Jsou letošní nejrychlejší štafetou, která 
přeplavala La Manche. A zároveň nejrychlejší 
štafetou české historie. „Víte, nechtěla jsem 
se tam zdržovat moc dlouho. Voda měla 17, 
5 stupně, plavaly jsme v noci, byly obrovské 
vlny a holky na lodi mi zvracely. Ale zvládly 
jsme to,“ říká s úlevou Sandra Kazíková, 
plavkyně, která startovala na olympiádě  
v Aténách a Pekingu a nyní trénuje v oddíle 
PLAF v Říčanech.

Jak nás napadlo, že spolu se svými 
svěřenkyněmi přeplavete La Manche?
Když nám loni v říjnu zavřeli bazény, tak jsme 
se začaly otužovat v rybnících, zalíbilo se 
nám to a v prosinci jsme se zúčastnily závodů  
v zimním plavání. A najednou čtrnáctiletá 
Katy Tomková přišla s nápadem, že chce 
plavat přes La Manche. Jenže kvůli věku 
nemůže podle pravidel plavat samostatně, 
ale jen ve štafetě. Jenže podle regulí musí být 
polovina štafety starší než 16 let, takže k sobě 
přibraly ještě čtyřiadvacetiletou Míšu a mě.
Jak probíhaly tréninky? 
V lockdownu holky trénovaly zhruba 
dvanáct hodin týdně. Jezdily na běžkách, 
na bruslích, posilovaly. Pro nás všechny 
to byla vlastně záchrana v době covidu, 
abychom se z toho všeho nezbláznily. Do 
vody jsme chodily, co nám mráz dovolil…
Vždyť holky jsou středoškolačky, milují 
sport a najednou měly být jen zavřené 
doma… Bazén, ve kterém běžně trénujeme, 
má 28 stupňů, když se zúčastnily v březnu 
mistrovství republiky, voda měla stupňů jen 
šest. Ale byly rády, že mohou sportovat a už 
před sebou viděly jasný cíl – La Manche.

Co bylo před plavbou nejnáročnější? 
Rozhodnout se a zorganizovat to. A taky 
prokousat se stupidním a neustále se 
měnícím systémem cestování do UK. Na 
druhou stranu covid nám trochu pomohl 
v tom, že řada lidí svou plavbu odložila  
a my našly okénko v jejich kalendáři. Běžně 
se na přeplavbu La Manche čeká tři roky. 

Na kolik nás tedy plavba vyšla?
Nakonec na 360 tisíc. Počítaly jsme  
s rozpočtem do 300 tisíc, ale covid nám to 
prodražil. Třeba jsme musely jet do Anglie 
na dvě várky. Holky, které ještě nemají dvě 
dávky očkování, musely jet dřív a pobývaly 
v Anglii v karanténě, ostatní dorazily za nimi.

Jak jsme tolik peněz sehnaly? 
Získaly jsme peníze od sponzorů, přispěli 
rodiče, město Říčany nás podpořilo… Ještě 
nám zbývá doplatit asi třicet tisíc. Jen tedy 
naši šéfovou oddílu Vlaďku Lipovskou mrzí, 
že jsme nedosáhly podpory od Středočeského 
kraje, ale to už je jedno. 

Jen zaplatit si lodivoda vyjde na zhruba 
sto tisíc korun-přesně 3200 liber. Nejdřív 
se zaplatí záloha a pak po doplavbě hotově 
zbytek. Ale náš lodivod Stuart byl skvělý, 
vrátil se z jedné plavby, viděl, že se 
zklidnilo počasí, tak naložil moje štěbetalky  
a vyrazili jsme. 

Plavaly jsme hlavně v noci, proč vlastně? 
Kvůli počasí. Na La Manche vždy dostanete 
časové rozmezí, kdy můžete plavat. My 
měly 21. až 26. srpen. Předpověď nebyla 
dobrá, ale na pátek a kousek soboty se vítr 
umoudřil, takže jsme mohly plavat. Měly 
jsme štěstí. Třeba v neděli už se nedostal 

Náš La Manche
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Náš La Manche

Recepty

Pyré z červené čočky a dýně 

Suroviny: ½ hrnku červené čočky
½ dýně Hokkaidó
1 cibule, 2 lžíce olivového oleje 
špetka římského kmínu
špetka mleté skořice
sůl, pepř, 1 balení uzeného tofu
olej, 2-3 lžíce bazalkového pesta

Postup: Cibuli nakrájíme na malé kousky  
a vložíme do většího hrnce. Přidáme olej, dýni 
nakrájenou na větší kousky, propláchnutou 
čočku, římský kmín a skořici. Opražíme vše 
na oleji, pak zalijeme vodou, tak aby byly 
suroviny ponořené a vaříme cca 20 minut. 
Pak vše rozmixujeme na kaši a dochutíme 
solí a pepřem. Na oleji opečeme na plátky 
pokrájené uzené tofu. Porce kaše ozdobíme 
bazalkovým pestem a navrch dáme kousky 
opečeného tofu. 

do vody nikdo. Naše první Míša skákala 
do vody ve 23 hodin, slunce nám vylezlo 
až na sedmém a osmém úseku.

Musíte si dát během plavby v noci na 
něco speciálně pozor? 
Musíte plavat podél lodi a podle světla  
v lodi, ale má to i své výhody. Například 
jsem proplavala hejnem medúz, ale neviděla 
jsem na ně. Tři medúzy si mě celkem 
vychutnaly. Štípne to, ale musíte plavat 
dál. Když naše nejmladší Katy, která šla po 
mně, ty medúzy viděla, měla z toho hrůzu. 
Nakonec byla snad jediná, kterou nežahly. 

S čím ještě kromě medúz jsme bojovaly? 
Do čtvrtého úseku byly velké vlny. Když 
jsem stála na lodi a koučovala plavkyni, 

musela jsem se držet lodi oběma rukama, 
abych nespadla. Nebo když se vám chaluhy 
a různé trávy zamotají v obličeji, to také 
není příjemné.

Jak je to s jídlem a pitím během cesty? 
Prý je ideální horká kola?
Ti, kteří plavou La Manche sólo, mají 
jídlo i pití vyšperkované. Vybublinkovaná 
kola je fajn na zklidnění žaludku. My 
jsme se ve štafetě ale po hodině střídaly, 
což je v pohodě, stačí voda, jonťák, 
měly jsme i kolu. A jedly jsme hlavně 
křupavé rýžové chlebíčky. Akorát tedy 
některým holkám nedělaly ty vlny vůbec 
dobře, takže musely jíst na lodi častěji, 
aby měly co zvracet. 

Zvracela některá plavkyně i z únavy? 
To ne, mají natrénováno, hodinu plavání 
zvládnou, jejich běžný trénink trvá dvě 
hodiny. Tohle byla tedy půlka tréninku 
jen v extrémnějších podmínkách. 

Když poslední z naší štafety vylezla 
ve Francii v Calais z vody a ozval se 
klakson, co vám blesklo hlavou?
OK, hotovo, tak jedeme zpátky. Ale já to 
mám trochu jinak, už jsem něco zažila  
a možná mi to dojde později. Holky byly 
samozřejmě unavené, ale moc šťastné. 
Měly sen, který si splnily. 

Autor článku: 
Vlaďka Lipovská, 
foto archiv PLAV

Kuřecí prsa v dýňové krustě 
a celerové pyré 

Suroviny: kuřecí prsa – 2 ks
dýňová semínka, 3 lžíce rozemlít
estragon
tymián
snítka rozmarýnu
špetka muškátového oříšku
sůl
česnek – 1 stroužek rozetřít
olivový olej
olej na opékání

CELEROVÉ PYRÉ 
celer- 1 ks cca 750 g.
brambory – 2ks středně velké
máslo – 3 lžíce
smetana ke šlehání 100 ml
muškátový oříšek
sůl

Postup: 
Kuřecí řízky shora 
několikrát nařízněte, 
osolte, posypte 
estragonem a 
tymiánem, pokapejte 
olivovým olejem 
a nechte asi 2 hodiny 
odležet.

Mezitím připravte celerové pyré. Celer  
a brambory oloupejte a nakrájejte na 
kostky, dejte do hrnce, osolte, zalijte vodou, 
uvařte doměkka a slijte. Přidejte máslo  
a ponorným mixérem zeleninu vyšlehejte 
dohladka. Přidejte smetanu, znovu prošlehejte  
a dochuťte solí a muškátovým oříškem. 
Pyré musí být nadýchané.

Odleželé maso okořeňte muškátovým oříškem 
a obalte v dýňových semínkách. Semínka 
na maso dobře přitlačte. Do rozehřáté pánve 
dejte asi 2 lžíce oleje, česnek, rozmarýn  
a pak prsíčka, opékejte po každé straně  
5 minut. Podávejte s kopečkem mrkvového 
salátu a s pyré.

Podzimní vaření pro radost z naší úrody
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INZERCE
Zveme Vás srdečně na taneční zábavu!

Přijďte si zatančit a rozptýlit se 
v pošmourném dušičkovém čase.

HRAJE A ZPÍVÁ SKUPINA

GALAXIS
SOBOTA 6.11. 2021

RESTAURACE U POFIKA VE 20 hodin, SIBŘINA
VSTUPNÉ: 100 KČ

Místa si rezervujte na tel.: 736 539 631 
nebo 777 782 266 Tradiční česká pohádka z první poloviny 19. století, avšak v novém kabátě

 jirenských ochotníků, ve které jsou na misky vah položeny zlato, šperky, 
moc a sláva a na straně druhé obyčejná sůl, pokora a laskavost.

Sůl nad zlato podle pohádky B.Němcové upravila  Kateřina Krylová a Marie Kočová

Texty písní: Eva Brettschneiderová a Stanislav Lehký

Hudba: Pavel Bartoš 

Režie: Stanislav Lehký 

Scénická výprava: Jana Nová a členové DOS 

  v neděli 10. 10. 2021 od 10:00 a od 15:00 hodin

ddoo  ssáálluu  KKvvaappííkk    uu  AAnnttooššůů  vv  JJiirrnneecchh
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obec Jirny

za finanční podpory:

vvssttuuppnnéé  ddoobbrroovvoollnnéé

Akce se bude konat dle aktuální epidemiologické situace.

2) na fakturu. Zašlete fakturační údaje na e-mail 
redakce. Fakturu Vám zašle účetní obecního úřadu.

! Důležité upozornění!
Pokud máte zájem o inzerování v našem časopise, 
pošlete text inzerátu v požadovaném formátu v pdf  
a foto v jpg. na adresu novyzebrin@email.cz

S přátelským pozdravem, 
Ing. Zuzana Čermáková, šéfredaktorka

Inzerce
Milí spoluobčané, rádi bychom Vám nabídli možnost inzerce v našem  občasníku 
Nový Zebrin, který vychází jednou za čtvrt roku.Časopis vychází nákladem 
400 výtisků a je roznášen zdarma do schránek v Sibřině a Stupicích. Řádková 
inzerce je bezplatná pro podnikatele a občany s trvalým bydlištěm v Sibřině  
a Stupicích v černobílém provedení.

Ceny za větší rozsah inzerce, černobílá inzerce:  
1 strana – 800 Kč, ½ strany – 600 Kč , ¼ strany – 400 Kč

Barevná inzerce : 1 strana – 1300 Kč, ½ strany – 700 Kč, ¼ strany – 500 Kč
Platba: 1) v hotovosti na obecním úřadu Sibřina, 

Tiráž
Časopis Nový Zebrin je vydáván jako čtvrtletník, toto vydání vychází v říjnu 2021

Redakce: Ing. Zuzana Čermáková – šéfredaktorka, tel.: 777 782 266
Ing. Jiřina Neckářová – redaktorka, tel.: 728 007 691
Příspěvky, náměty, připomínky a inzerci zasílejte na e-mail: 
novyzebrin@email.cz nebo nás kontaktujte na výše uvedených 
tel. číslech. Elektronická podoba zpravodaje: www.sibrina.cz/

novyzebrin.htm. Pro zájemce ze Sibřiny a Stupic zdarma do Vaší 
poštovní schránky. Nový Zebrin, Sibřinsko-stupický občasník.
Vydavatel: Obec Sibřina, Říčanská 15, 250 84 Sibřina
IČO: 00240745, Reg. zn. MK ČR E 17368, Tel: 281 970 692,  
Mob: 733 394 574, E-mail: obec.sibrina@sibrina.cz

Přijďte si odpočinout a nechat se hýčkat v Salonu v zahradě! 
Nabízím kosmetickou péči o Vaši pleť a klasickou pedikúru.

Těším se na vás od září 2021 na adrese:
Zalešanská 726, Újezd nad Lesy.

Najdete mě kousek od hlavní silnice Novosibřinské, ve stejné 
ulici jako je pension restaurace Petra. Ze Sibřiny sem dojdete 
i pěšky kolem MŠ, je to cca 20 minut chůze. Zaparkovat auto 
i kolo můžete přímo před salonem. Těším se na vás, Tereza.

 Tel.: +420 724 526 849, e-mail.: su.tereza@seznam.cz

SALON 
V ZAHRADĚ


